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ОБЛАСТНИЯТ СЪВЕТ ЗА РАЗВИТИЕ ПРИЕ ДВА ВАЖНИ 

СТРАТЕГИЧЕСКИ ДОКУМЕНТА 
 
Областният съвет за развитие прие на свое заседание два 
важни стратегически документа - Междинната оценка на 
Областната стратегия за развитие (ОСР) 2014-2020 на област 
Ловеч и годишния мониторингов доклад за изпълнение на 
Областна стратегия за развитие на социалните услуги за 2017 
г. в областта.  
Заседанието се проведе на основание Закона за регионалното 
развитие и се председателства от областния управител Георги 
Терзийски.  
Цялостната междинна оценка на стратегическата рамка на 
ОСР на област Ловеч към 2016 г. показва реализиран напредък 
по над 2/3 от заложените мерки и дейности, посочи Венцис-
лава Чепишева, изпълнителен директор на „Географика“ ООД. 
Въз основа на анализа на тенденциите в социално-икономиче-
ското развитие на област Ловеч за периода 2014-2016 г., еки-
път на „Географика“ ООД направи изводи относно първона-
чалните резултати от изпълнението на ОСР. 
Анализът на вложените финансови ресурси при изпълнението 
на ОСР Ловеч показва инвестирането на над 104 млн. лв. за 
реализирането на разнообразни дейности и проекти. Мерки за 
развитие с реализирани най-много по брой и обхват проекти в 
област Ловеч са реконструкция и ремонт на общинските пъ-
тища, модернизация и реконструкция на водопроводната 
мрежа за намаляване на загубите, подобряване качествата на 
градската среда, насърчаване изграждането на местна инфрас-
труктура и обновяване на селата, подкрепа за обучение, оси-
гуряващо професионална подготовка и квалификация според 
нуждите на пазара на труда, осигуряване на адекватна матери-

ално-техническа база в образова-
телните и обучителните институ-
ции и модерен образователен про-
цес, разширяване на социалните 
услуги, подкрепа за местните кул-
турни центрове, подобряване на 
качеството на услугите в туризма.  
До 2020 г. следва да се наблегне на 
подпомагането за реализиране на 
проекти, целящи модернизация и 
развитие на местната икономика 
във всички общини на областта. 
Наблюдава се положителна про-
мяна в стойностите за наблюдава-
ния период  - икономически пока-
затели като положителен ръст на 
доходите, лек спад на безработи-
цата, нарастване на инвестицион-
ната активност на предприятията; 
подобряване на показателите и 
покачване на разходите за опазване 
на околната среда; образователна 
система - добре развита мрежа от 
училища. Като проблем към дне-
шна дата бе посочено здравеопаз-
ването, като се акцентира недости-
гът на лекари и медицински персо-
нал. Отрицателна промяна има в 
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стойностите - демографските показатели, 
като брой на населението, раждаемост, 
смъртност, естествен и механичен прираст, 
намаляване на населението в 
подтрудоспособна възраст; намаляване на 
селскостопанския фонд; леко намаляване 
броят на предприятията; разпределението на 
медицинския персонал по общини е 
неравномерно. Обобщено бе, че област 
Ловеч се отличава с много добро изпълнение 
на целите и приоритетите за развитие през 
периода 2014-2016 г., както и с добро ниво 
на усвояване на европейски  средства от 
общинските администрации и наличен 
капацитет за реализирането на проекти. 
Актуализацията на документа следва да се 
извърши след като е известно и новото ра-
йониране на Р България, подготвяно от 
МРРБ. На заседанието се взе решение за про-
веждане на работна среща за изготвяне на 
позиция относно мястото на област Ловеч в 
новото райониране на страната.  
Мониторинговият доклад за наблюдение на 
изпълнението на Областната стратегия за 
развитие на социалните услуги в област  
Ловеч (2016-2020) и в частност на Общинс-
ките стратегии за развитие на социалните 

услуги обхваща периода януари-декемри 2017 г. бе представен 
от Таня Вълова - Петрова и Градимир Пенков, координатори 
за област Ловеч към Агенцията за социално подпомагане.  
Основният подход в проучването е участието на всички заин-
тересовани страни, който включва и обратна връзка от всички 
участници в изпълнението на предоставянето на социалните 
услуги и носи допълнителни предимства за ефективността на 
мониторинга.  
Сред направените от тях препоръки е поддържане на актуална 
информация за потребностите от социални услуги за деца  
и/или хора от уязвими групи, осигуряване на възможности за 
участия в специализирани обучения на екипите на социалните 
услуги за повишаване на тяхната компетентност и експертиза, 
въвеждане на практика за осъществяване на индивидуална и 
групова супервизия във всички социални услуги в областта, 
като елемент от системата за управление на човешките ре-
сурси и като средство за подобряване качеството на предоста-
вяните услуги. 
В мониторинговия доклад се препоръчва и приобщаване на 
местния бизнес за развита мрежа от социални услуги, разши-
ряване на териториалния обхват на социалните услуги чрез 
предоставяне на мобилни услуги в малките населени места, 
насърчаване на доброволчеството.  
Коментирана бе и темата за текучеството на кадри и ниското 
заплащане в сферата на социалните услуги, както и възможно-
стите за преодоляване на тези проблеми чрез общите усилия 
на местната и държавна власт. 

 
 
 

ПРЕД МИНИСТЪР КАРАНИКОЛОВ МЕМОРАНДУМ ЗА СЪТРУДНИЧЕСТВО  
ПОДПИСАХА ГЕОРГИ ТЕРЗИЙСКИ И „НАЦИОНАЛНА КОМПАНИЯ ИНДУСТРИАЛНИ ЗОНИ”  

 
Пред министъра на икономиката Емил Караниколов Меморандум за сътрудничество 

подписаха областният управител Георги Терзийски и изпълнителният директор на 
„Национална компания Индустриални зони” Антоанета Барес. Това стана по време на 
среща в Областна администрация на представители на местния бизнес и министъра. 

Темата на форума бе „Индустриалните зони - ключ към икономически растеж”. 
Областна администрация Ловеч и Националната компания ще работят съвместно за 
привличане на инвестиции в Ловеч и за обособяване на икономическа зона в града 

при конкретен интерес от инвеститори, бе подчертано на срещата.  
„Този меморандум е първа стъпка към изграждане на нова индустриална зона в Ло-
веч. Още през 2017 година съм предприел действия по определяне на терен - държа-

вна собственост от 80 дка, който може да се превърне в индустриален парк.  
Бързам да оборя скептиците и хейтърите - това не само че може, но и стимулира ин-
терес у инвеститорите. Благодаря на министър Караниколов за вниманието му към 

област Ловеч и готовността да съдейства всяко мое виждане за привличане внимани-
ето към региона”, каза Терзийски и допълни, че един подписан документ без послед-
ваща активна работа е просто един подписан документ, който не носи добавена стой-

ност. Ние обаче започваме веднага активно да работим, защото има заявен интерес 
към нашата област, категоричен бе областния управител.  

До края на годината по Оперативна програма „Иновации и конкурентоспособност“ 
/ОПИК/  ще стартираме процедури за около 400 млн.лв., от които българските ком-
пании ще могат да се възползват, заяви Емил Караниколов. Той посочи, че с мемо-

рандума се про-
дължава поли-

тиката на прави-
телството за 

преодоляване на 
дисбалансите в 
регионите, чрез 
създаването на 
индустриални 
зони в цялата 

страна.  
По време на 

срещата с пред-
ставителите на 

местния бизнес  
бяха  обсъдени 
въпроси свър-

зани с админис-
тративната те-
жест и недос-

тига на високо-
кволифицирани 



кадри за бизнеса. Министър 
Караниколов отчете, че през 
изминалата година  усилията 
на цялото правителството са 

били насочени към намаляване 
на регулаторните режими за 

бизнеса, както и към 
поддържането на 

макроикономическа и 
финансова стабилност. 

Икономическият министър  
подчерта, че по темата с 

кадрите се работи 
изключително активно, както в 

краткосрочен, така и в 
дългосрочен план. Като 

краткосрочни мерки, по които 
работи правителството, той посочи облекчаване на режимите за издаването на 

работни визи и придобиването на гражданство от страна на висококвалифицирани 
кадри от чужбина. 

По думите му стимулирането на дуалната форма на обучение и на преквалификаци-
ята на кадри, както и по-широка информационна кампания за ползите от тези обуче-

ния ще доведат до създаването на необходимите за бизнеса висококвалифицирани 
специалисти. „Обмисляме в Индустриалните зони да бъдат изградени центрове за 

преквалификация и образование, спрямо нуждите на бизнеса“, допълни той. 
Подписването на меморандуми за сътрудничество с общините е част от стратегията 
на „Национална компания индустриални зони“ ЕАД да развива индустриални зони 

като механизъм за насърчаване на икономическото развитие и за подпомагане разви-
тието на инвестиционния потенциал на страната чрез предлагане на инвеститорите на 

индустриални терени в различни локации в цялата страна, посочи Антоанета Барес. 
До момента НКИЗ ЕАД има подписани меморандуми за сътрудничество с общините 
в Бургас, Божурище, Враца, Сандански, Кюстендил, Варна, Видин, Дупница, Стара 
Загора, Горна Оряховица, както с Областна администрация Кърджали. С подписва-

нето на Меморандум за сътрудничество между Областна администрация Ловеч и 
НКИЗ ЕАД областта ще  получи възможност нейният терен да се популяризира и 

предлага на инвеститори. При конкретен инвеститорски интерес НКИЗ и Ловешка 
област ще могат да осъществят „ад хок“ проект за развитие на терена за индустри-

ални цели, подчерта още изпълнителния директор на компанията. 
В срещата участваха най-големите работодатели от областта, които си тръгнаха удо-

влетворени. Добри новини донесе министър Караниколов за  „Спарки Елтос”.  
 
 
ГЕОРГИ ТЕРЗИЙСКИ ПРЕД БНР:  
ТОВА Е ЗАКЪСНЯЛ С 12 ГОДИНИ ПРОТЕСТ  

 
Това е закъснял с 12 години протест. Това заяви пред 
БНР областният управител на Ловеч Георги Терзийски. 
Той посети протеста на ловешките медици и граждани 
на Ловеч, които изразиха недоволството си за час на 
първокласен път I-4 на пътен възел Абланица, като на 
10 минути пропускаха колоните от автомобили и по 
този начин направиха съпричастни с проблема стотици 
хора от цялата страна. През целия ден и по време на 
гражданското неподчинение областният управител бе в 
непрекъсната връзка с органите на реда и координира 
институциите за осигуряване сигурността на гражда-
ните и обществения ред.  
Протестът на хората протече под мотото „Спасете бол-
ницата в Ловеч, не ни обричайте на смърт“.  
„Това е закъснял в 12 години протест. През този период 
едни лекари участваха в организирането на източването 
на болницата, други лекари мълчаха, трети просто си 
заминаха от болницата, виждайки това, което се случва. 
Абсолютно справедливи са исканията и на лекари, ме-
дицински сестри, граждани. Винаги съм заявявал, че 
медицинските работници – лекари, санитари, сестри, 
които останаха да работят тук в Ловешката болница, са 
най-лоялни към нея и жителите на региона и не заслу-
жават да не получават възнагражденията си и да не 
знаят какво ще бъде бъдещето на болницата. От една 
година държавата в лицето на това правителство търси 

трайно решение за 
проблеми, натрупани 
преди много, много 
години. Надявам се, че 
ще се вземе най-
правилното решение и с 
него ще дойдат и отго-
ворните хора, за да го 
заявят пред персонала на 
болницата“, каза пред 
БНР Терзийски.  
Основните искания на 
протестиращите бяха да 
се обяви категорично 
какво ще е бъдещето на 
държавното лечебното 
заведение, да се нормали-
зира работата с осигуря-
ване на лекарства, меди-
каменти и консумативи и 
да се изплащат редовно 
заплатите.  
Преди всичко това обаче 
хората искат правосъдие 
за онези, довели болницата до това състояние. „Не мога 
да коментирам действията на правораздавателните ор-

гани, но искрено се надявам този път да има резултат от 
тяхната работа“, заяви областният управител. 



ПРОВЕДЕ СЕ ЗАСЕДАНИЕ НА КОМИСИЯТА ПО ЕНЕРГИЙНА ЕФЕКТИВНОСТ 
 
Областният управи-
тел Георги Терзий-
ски проведе първото 
от 2014 г. насам 
заседание на Облас-
тната комисия по 
енергийна ефектив-
ност. В дневния ред 
бе предвидено об-
съждане степента на 
изпълнение на пла-

новете за енергийна ефективност, програмите за изпълнението 
им и задълженията на длъжностните лица, произтичащи от 
Закона за енергийна ефективност. На форума, в който участ-
ваха представители на всички общини, бяха коментирани 
въпроси, касаещи политиките за енергийна ефективност и 
представени програмите на фонд „Енергийна ефективност и 
възобновяеми източници”, както и възможностите на Общин-
ската мрежа за енергийна ефективност и „ЕнЕфект”.  
В заседанието по покана на Терзийски своята работа предста-
виха Петър Добрев, главен експерт в Териториално звено 
Плевен към Агенцията за устойчиво енергийно развитие, Асен 
Шарлийски и Емил Пашов от фонд „Енергийна ефективност и 
възобновяеми източници”, Мария Манолова и Пламен Манчев 
от „ЕнЕфект”.  
Законът за енергийната ефективност е създаден 2004 г. с цел 
финансиране на дейности за повишаване на енергийната ефек-

тивност и производство на енергия от ВЕИ на общини, корпо-
ративни клиенти и физически лица, припомни Добрев, като 
поясни и какво е енергийна ефективност - топлоизолация и 
саниране на сгради, реконструкция на системите за отопление, 
вентилация, климатизация, осветление, топла вода, модерни-
зация на системите за улично осветление, инвестиции за по-
вишаване на енергийната ефективност в индустриалните про-
цеси, внедряване на ВЕИ.  
Шарлийски очерта предимствата на Фонда от идеята през 
изготвянето на проект с техническата помощ на техните екс-
перти, до осигуряване на финансиране с фиксирани лихви, без 
такси и комисионни и съфинансиране с оперативни програми, 
техническа експертиза и провеждане на процедурите. Той 
даде за пример реализираните проекти в страната и в област 
Ловеч - МБАЛ - Троян, детските заведения „Слънце” в Ловеч, 
болницата и детска ясла в Луковит, „Винпром” - Троян, като 
подчерта, че към март, 2018 г. годишно са спестени 27 887 
MWh електрическа енергия, 93 734 MWh топлинна енергия, 
10 469 ТОЕ нефтен еквивалент и 88 792 t.CO2eg емисии на 
парникови газове.   
Една от основните дейности на „ЕнЕфект” е извършване на 
енергийни обследвания и сертифициране на сгради, изготвяне 
на енергийни паспорти, както и различни проучвания и ана-
лизи, стана ясно на срещата. Мария Манолова представи ос-
новните цели на центъра - да съдейства за формирането на 
политика за ефективно използване на енергийните ресурси на 
всички равнища на управление, да подпомага изграждането на 

местен институцио-
нален и кадров 
потенциал, необхо-
дим за иницииране, 
разработване и 
изпълнение на прог-
рами за енергийна 
ефективност, да 
насърчава развити-
ето на местния пазар 
на технологии, 
изделия, материали и услуги за икономия на енергия.  
Приоритетите в работата на общинската мрежа и „ЕнЕфект” е 
преодоляване на пречките пред енергийната ефективност в 
българските общини и създаване на стимули за икономия на 
енергия, разработване и управление на инвестиционни и 
демонстрационни проекти за икономия на енергия, 
разработване на общински и регионални програми за 
енергийна ефективност, поясни още Манолова. 
В оживена дискусия бяха коментирани и конкретни казуси в 
работата на общините в областта на енергийната ефективност.  
 
Обсъдена бе и темата за енергийните спестявания, издаването 
на удостоверения за тези спестявания и възможностите за 
създаване на револвиращ механизъм, чрез който да се създа-
дат предпоставки за непрекъснато финансиране на общински 
проекти в областта на енергийната ефективност. 

 
ГЕОРГИ ТЕРЗИЙСКИ: ГОТОВИ СМЕ ДА ПОСРЕЩНЕМ СЕРИОЗНИ  
ИНВЕСТИЦИИ В СЪЗДАВАНЕТО НА ТУРИСТИЧЕСКА ИНФРАСТРУКТУРА  

 
Готови сме да посрещнем сериозни 
инвестиции в създаването на добра 
туристическа инфраструктура. Това заяви 
областният управител Георги Терзийски по 
време на кръгла маса с международно участие 
на тема: „Предизвикателства пред туризма“ с 
фокус „Възможности за виртуален туризъм в 
България“.  
Срещата бе организирана от Лесотехнически 
университет (ЛТУ) в рамките на проект 
„Подкрепа за развитието на научния 
капацитет в Лесотехнически университет“, 
финансиран от ОП „Наука и образование за 
интелигентен растеж“ 2014-2020, 
съфинансирана от Европейския съюз чрез 
Европейските структурни и инвестиционни 
фондове.  
В срещата взеха участие представители от 
Министерство на туризма, Българската 
академия на науките, общини, специалисти от 
областта на туризма, околната среда и 
здравните грижи, както и представители на 
туристическия бранш от Словакия и 
Македония.  

Терзийски бе единственият областен 
управител, който участва за втори път в 
подобен форум, на който той представи 
резултатите от съвместната дейност с ЛТУ в 
направление иновативни подходи в туризма. 
Участието ни и в днешната среща, защото тя 
не е първа, показва, че споразумението ни за 
съвместна работа продължава да работи. 
Считам, че споделените днес идеи, 
обменените добри практики и иновативни 
решения ще разширят хоризонтите помежду 
ни. Вярвам, че срещата ще помогне в 
създаването на ползотворни контакти за 
сътрудничество и обмен на информация в 
сферата на туризма, подчерта Терзийски.  
Той поясни, че това за съжаление не е 
достатъчно, за да се похвалим с развит 
туризъм. Ще ми се и на мен, и на жителите на 
област Ловеч много бързо да се случват 
нещата, но туризмът е отрасъл, които 
обединява много фактори и за да е успешен не 
се изискват само красива природа и много 
ентусиазъм. Изискват се мощни инвестиции и 
от страна на държавата и общините - в 

създаването на добра 
инфраструктура и завършен 
туристически продукт, но и 
частни инвестиции - в 
създаването на добра 
хотелска база и 
развлекателни заведения. 
По първото - в област Ловеч 
е направено не малко и 
продължава да се прави. Но 
то не е достатъчно, изисква 
се още. Готови сме да 
посрещнем и съдействаме 
всеки, който е готов да 
развива второто 
направление, поясни 
областният управител. 
Срещата бе открита от доц. 
д-р Нено Тричков, 
заместник ректор на ЛТУ и ръководител на 
проекта. Водещ лектор бе доц. д-р Красимира 
Станева, която очерта основните тенденции в 
туристическия сектор за страната. На срещата 
бяха представени за пръв път три виртуални 

дестинации, разработени от екипа за целите 
на културния, СПА и уелнес туризма. 
Партньорската среща завърши с подписване 
на Меморандуми за партньорство между 
Лесотехнически университет и участниците. 



ГЕОРГИ ТЕРЗИЙСКИ УЧАСТВА В ЗАСЕДАНИЕ  
НА КОМИТЕТА ЗА НАБЛЮДЕНИЕ НА ОПРР  

 
Областният управител Георги Терзийски участва 
в XII- то заседание на Комитета за наблюдение на 

ОП „Региони в растеж”, което се проведе на 15 и 16 май в курорта 
„Слънчев бряг”. Форумът бе открит от министъра на регионалното 
развитие Николай Нанков.  
Отчитаме  сериозен напредък по изпълнението на Оперативна 
програма „Региони в растеж“ 2014-2020 г. Програмата е обявена 
напълно за кандидатстване, като 73% от средствата, които са общо 
над 3 млрд. лв., вече са договорени, отчете министър Нанков. 
Сключените договори към днешна дата са 495. Очаква се до края на 
годината да приключат 163 проекта. Разплатените средства са около 
660 млн. лв., като очакванията са до края на годината да бъдат 
разплатени минимум още около 300 млн. лв., съобщи регионалният 
министър. Преди заседанието той коментира, че ще бъде предложено 
да бъде пренасочен ресурс от 209 млн. лв. към мярката за модернизи-
ране на образователната инфраструктура в страната от мярката за 
енергийна ефективност на публични сгради в големите градове, като 
вътрешна компенсация на наддоговаряне на програмата. Така ще 
постигнем индикаторите за енергийна ефективност и ще отговорим на 
големия интерес, който общините имат към обновяването на училища 
и детски градини. Модернизирането на образователната система  е 
един от основните приоритетите на правителството, подчерта Нанков 
и заяви амбициозната цел на МРРБ да изпълни всички етапни цели, 
заложени в оперативната програма, както по отношение на физическо, 
така и на финансово изпълнение и призова бенефициентите да са 
проакативни, да изпълняват бързо и качествено проектите и да 
подават максимално бързо заявки за плащане и отчитане, за да се 
гарантира доброто изпълнение на програмата. Той подчерта, че 
летният и есенният сезон трябва да се използват максимално, особено 
за обновяване на образователната инфраструктура, за да се навакса 
допуснатото закъснение. Нанков посочи, че при неизпълнение на 
етапните цели, средства ще бъдат пренасочени от бенефициентите, 
които отичат по-слабо изпълнение към тези, които работят бързо и 
качествено и напомни, че с решение на Министерския съвет срокът за 
отчитане на етапни цели е удължен с 3 месеца, защото най-тежките 
проекти са в процес на реализация. 

В рамките на Комитета за наблюдение бе подкрепено предложението 
за промяна в Оперативна програма „Региони в растеж“ 2014-2020 г., 
свързана с преразпределяне на финансов ресурс  на стойност над  209 
млн. лв.  от мярката за енергийна ефективност на обществени сгради в 
39-те големи града, които се насочват за модернизиране на 
образователната инфраструктура. 
На срещата министър Нанков обяви и старта на образователно-
патриотична кампания, насочена към учениците от цялата страна - 
„Моят град е моята крепост“. МРРБ си поставя амбициозната задача 
да накара подрастващото поколение да се гордее още повече с 
родните си места, обяви пред журналисти министър Нанков. Партньор 
на инициативата, която се финансира по мярката за техническа помощ 
на европейската програма, е Министерството на образованието и 
науката. Името и логото на кампанията са регистрирани в Патентното 
ведомство на Република България. 
„Целта ни е децата да се гордеят още повече с родните си места, да 
открият предимствата им и че в тях се случва нещо прекрасно“, каза 
министър Нанков. Той обясни, че кампанията ще популяризира 
патриотизма и постигнатото в регионите чрез образователни игри, 
като водещи ще са известните актьори Димитър Рачков и Васил 
Василев – Зуека.  
„Програмата извървя своя път и на база направения преглед се нуждае 
от преоценка и изменение. Това не трябва да минимизира работата по 
изпълнение на останалите проекти и постигането на другите 
индикатори. ОПРР трябва да направи градовете и центровете за 
растеж по-привлекателни”, подчерта още регионалният министър на 
откриването на заседанието на ОПРР. Той отбеляза, че сред важните 
проекти с финансиране от нея е предстоящата модернизация на 
спешната медицинска помощ в страната. Проектът се реализира от 
Министерството на здравеопазването и предвижда ремонт и ново 
оборудване за 170 филиала на спешната помощ в страната, 27 центъра 
за спешна медицинска помощ и 34 лечебни заведения. Предвидено е и 
закупуване на над 400 линейки, оборудвани с най-съвременна 
апаратура. „Това са единствените европейски средства в размер на над 
163 млн. лв. за здравеопазване в този програмен период“, подчерта 

министър Нанков. Пред журналисти той информира още как върви 
изпълнението на най-важните пътни ремонти в страната.  
Заместник-министърът и ръководител на Управляващия орган на 
ОПРР Деница Николова също апелира за голяма мобилизация на 
бенефициентите, за да може до края на годината да се отчете 
усвояване на отпуснатия ресурс по програмата. Предизвикателствата 
са големи, защото предстои да отчетем различни показатели, сред 
които и физическо изпълнение. Целта ни е да минимизираме всякакви 
рискове. Другата мярка в риск е мярката, свързана с предоставяне на 
социални услуги в големите 39 града. Важно е и изпълнението на 
проектите с финансови инструменти чрез фонд мениджъра, който 
избира фондове за градско развитие, всеки управляващ ресурс от 
близо 90 млн. лв. Тези проекти ще генерират приходи и трябва да 
докажат жизнеспособност. За такива, които са с много висока 
обществена значимост, но ниски приходи, е осигурено и допълващо 
безвъзмездно финансиране, заяви Деница Николова. 

 
РУО ВРЪЧИ НАГРАДИТЕ СИ ПО 
ПОВОД 24 МАЙ, ОБЛАСТНИЯТ 
УПРАВИТЕЛ С ПОЧЕТЕН ЗНАК  

 
Регионалното управление на образованието в Ловеч 
връчи традиционните си награди по повод 24 май - 
Деня на българската просвета и култура. 
Областният управител Георги Терзийски получи 
почетен знак за активна дейност и ползотворно 
сътрудничество с образователните институции.  
Професионалното образование и промяната в 
подхода за утвърждаване на план приема в 
училищата на област Ловеч ще е акцент в работата, 
обявих при встъпването ми като областен управител 
на 10 май м.г., припомни той при получаване на 
наградата и благодари на Регионалното управление 
на образованието за признанието, като подчерта, че 
се работи заедно в една посока – децата да са в 

класните стаи и промяна на отношението към обучението 
в професионални паралелки, където младите хора могат да 
получат не само теоретични знания, но и професионален 
опит. Радвам се, че моделът на диалог между училища, 
общини, бизнес, който ние налагаме вече две години, е 
сочен като добър пример и от Министерството на 
образованието и науката. Затова и областта ни е пилотна 
по проект за проследяване и упражняване правото на 
образование на деца и обмен на информация за деца в 
риск, подчерта още областният управител. 
 
Той поздрави в аванс всички наградени: „Помнете вие и 
предавайте това на децата, че българският език е нашата 
памет, далечният хоризонт на бъднините ни, че всяка 
буква е духовен ангел-пазител, който бди над нас, над 
вярата ни, който ни носи надежда! Честит празник на 
всички - просветители, творци, пазители на духовността. 
Пожелавам на всички дейци на културата, науката и 
образованието здраве, амбиция и творческа енергия”.  



ГЕОРГИ ТЕРЗИЙСКИ УЧАСТВА В ДИСКУСИОНЕН ФОРУМ  
„НОВИТЕ ИНВЕСТИЦИИ ВЪВ ВИК ИНФРАСТРУКТУРАТА”  

 

 
 
Областният управител Георги Терзийски участва в дискусио-
нен форум „Новите инвестиции във ВиК инфраструктурата”, 
който бе организиран от Министерството на регионалното 
развитие и благоустройството и се проведе в София.  
1,59 млрд. лв. от Оперативна програма „Околна среда 2014-
2020 г.“ ще бъдат вложени в изграждане или реконструкция на 
водопроводи, канализация, пречиствателни станции и други 
съоръжения в 51 населени места, обяви министърът на регио-
налното развитие и благоустройството Николай Нанков при 
откриване на събитието. 
Предстои да бъде реконструирана и изградена близо 1300 км 
ВиК мрежа. През този програмен период ще се строят две 
нови пречиствателни станции за отпадъчни води в област 
Бургас – едната ще обслужва курортите „Св. Влас“ и „Еле-
ните“, а другата е в Карнобат.  
Ще бъде изградена и една пречиствателна станция за питейни 
води в Шумен. 15 пречиствателни станции за отпадъчни води, 
една за питейни води и още 146 помпени станции ще бъдат 
реконструирани, както и колектори и вътрешна ВиК мрежа. 
Обектите, които ще бъдат финансирани, са определени с 
изготвянето на регионалните прединвестиционни проучвания 
(РПИП) с финансиране от ОПОС 2014-2020 в 14 области, 
обслужвани от един ВиК оператор - Бургас, Варна, Видин, 
Враца, Добрич, Кърджали, Перник, Пловдив, Русе, Силистра, 
Сливен, Стара Загора, Шумен и Ямбол. Такова проучване 
беше направено пилотно за Смолян със средства от 
Оперативна програма „Околна среда 2007-2013 г.“ Столична 
община отделно също изготвя регионално прединвестиционно 
проучване. 
Чрез регионалните прединвестиционни проучвания вече е 
ясна и пълната картина на състоянието на ВиК съоръженията, 
водопотреблението и тенденциите на развитие. Регионалният 
министър подчерта, че тези близо 1,6 млрд. лв. са приоритизи-
рани на база най-належащи нужди. Той обърна внимание, че 
ресурсът е огромен, като ще се измерва дългосрочният ефект 
от него както върху инфраструктурата, така и върху потреби-
телите. 

Пред участниците във форума, сред които бяха всички облас-
тни управители от страната, под чието управление са ВиК-
Асоциациите, министър Нанков посочи, че за първи път през 
този програмен период инвестициите ще се извършват от ВиК 
операторите, тъй като те най-добре знаят какво е нужно за 
дадената територия. Все повече се убеждаваме, че това е пра-
вилният подход, защото това са хората, които познават систе-
мата най-добре, допълни той. Чрез използването на нови про-
ектантски решения тези инвестиции няма да навредят на съ-
ществуващата инфраструктура и ще има плавен преход и 
подобрена работа на системите. 
Регионалният министър подчерта, че ВиК отрасълът е жиз-
нено важен и активите в него са огромни – близо 90 000 км 
мрежа. Това се равнява на 250 магистрали като „Тракия“ и е 
над два пъти повече от цялата пътна мрежа – републиканска и 
общинска, която е общо около 40 000 км. Освен това ВиК 
мрежата е под земята и това създава допълнителни трудности 
за поддръжката й. 
От 2009 г. тече процес, който наричаме реформа във ВиК 
отрасъла. Трябва да го реформираме, за да е устойчив от фи-
нансова, технологична и екологична гледна точка, заяви ми-
нистърът. Той коментира, че дебатът по Многогодишната 
финансова рамка след 2020 г. вече е започнал, като посочи, че 
се съхраняват инвестициите в базисна инфраструктура, в 
екология, в иновации и човешки капитал, но на принципа пари 
срещу реформи и затова реформата в отрасъл ВиК трябва да 
завърши. 
Инвестициите във ВиК инфраструктура ще продължат. Средс-
твата за ВиК отрасъла за България ще са със сходен обем в 
следващия европейски бюджет, коментира и вицепремиерът 
Томислав Дончев. Той посочи, че водата е стратегически 
ресурс, който няма заместител. По думите му достъпът до нея 

ще е по-важен от достъпа до петрола. Сещаме се за пробле-
мите, когато нямаме вода, каза още вицепремиерът. Той под-
черта, че водата, която тече от чешмата, е услуга и трябва да 
струва на ползвателя толкова, колкото са направените раз-
ходи. 
От своя страна министър Нено Димов потвърди, че Минис-
терството на околната среда и водите има готовност да бъде 
отворена процедурата за кандидатстване. 
21 млн. лв. ще бъдат предоставени за регионални прединвес-
тиционни проучвания за още шест новоконсолидирани тери-
тории, каза още той. 
Заместник-министърът на регионалното развитие и благоуст-
ройството Малина Крумова информира, че се очаква да се 
подготвят насоките за кандидатстване и вече се работи по 
техническото задание и документацията за обществена поръ-
чка за новите 6 РПИП, която ще бъде обявена до 2-3 месеца. 
На база вече изготвените регионални прединвестиционни 
проучвания за 14 области с по 1 ВиК оператор се предвижда 
да бъдат изпълнени 92 обекта за водоснабдяване и 59 за кана-
лизация. Крумова посочи, че ще бъдат обявени 196 общест-
вени поръчки за избор на изпълнители, от които 99 за строи-
телство и 97 за услуги, като броят им е индикативен, защото 
детайлната работа продължава. 
Заместник-министърът съобщи, че при разработването на 14-
те РПИП са извършени сериозни проучвания не само за агло-
мерациите с над 10 хил. е.ж., но и за тези с между 2000 и 10 
000 е.ж. В рамките на договорите, след подготовката на фор-
мулярите за кандидатстване, предстои изготвяне на предло-
жения за технически стратегически варианти и за тях. Така 
при осигуряване на ресурс в следващия програмен период 
работата по проектите ще може да започне максимално бързо. 



ГЕОРГИ ТЕРЗИЙСКИ ЧЕСТВА 24 МАЙ В ЯБЛАНИЦА,  
ГРАДЪТ ПРАЗНУВА И 160 ГОДИНИ СВЕТСКО 
ОБРАЗОВАНИЕ  

 
Областният управител Георги Тер-
зийски чества Деня на българската 
просвета и култура и славянската 
писменост в Ябланица. Градът праз-
нува 160 години светско образова-
ние, 110 години прогимназиално и 80 
години гимназиално образование. В 
залата на местното читалище учи-
тели, родители, деца и много гости се 
наслаждаваха на впечатляващ 

концерт. Събитието бе почетено от омбудсмана Мая Манолова. 
Георги Терзийски връчи плакет на Областен управител на директора на СУ „Васил 
Левски”.  
„Проглас към евангелието” е първата творба на славянската поезия. Сътворена е по 
повод създаването на славянската писменост от светите братя Кирил и Методий и 
превеждането на свещените книги на разбираем за славяните език. 

В навечерието на 24 май много ми 
допада тезата за същинската причина 
за написването на азбуката ни - Све-
тите братя създават буквите ни, за да 
преведат Евангелието. Мисля, че в това 
е най-висшия смисъл на това дело - 
вярата… те с делото си са ни дали си-
лата да я носим в себе си”, каза в поз-
дравителното слово Терзийски. 
„Днес, когато честваме три значими 
годишнини в историята на Ябланица и вашето училище, на този най-светъл празник 
ви пожелавам само едно - виждате колко дълбоки са корените ни, виждате, че и „ний 
сме дали нещо на света”… нека ги пазим - да пазим българския корен, да възпита-
ваме децата от най-ранна възраст да го обичат, да го пазят, да го носят в сърцето си. 
Свещеният ни език - българският език, е нашата памет, но и далечният хоризонт на 
бъднините ни”, каза още областният управител.  

 
ОБЛАСТНИЯТ УПРАВИТЕЛ ПОСРЕЩНА ВИЦЕПРЕМИЕРА И  
МИНИСТЪР НА ОТБРАНАТА КРАСИМИР КАРАКАЧАНОВ В ТЕТЕВЕН  

 
Областният управител 
Георги Терзийски 
посрещна в Тетевен 
вицепремиерът и 
министър на отбраната 
Красимир Каракачанов. 
Те бяха официални 
гости на традиционната 
тържествена заря – 
проверка, посветена на 
142–та годишнина от 
Епилога на Априлското 

въстание и гибелта на войводата Георги Бенковски.  
,,Какво сме готови днес ние да жертваме за България, 
готови ли сме поне една минута на ден да мислим за нея 
и нейните проблеми или отново, както по време на 500 
годишното турско робство, ще чакаме някой друг да ги 
решава вместо нас? Мисля, че историята е показала 
правилния път и правилният път е пътят на Бенковски, 
на неговите Апостоли, на неговите следовници, които 
проляха кръвта си за България. Да живее България!“, 
каза в словото си вицепремиерът.  
,,Тази вечер, на този ден, нека си спомним за българс-
ките възрожденци, които дадоха живота си за отвоюва-
нето на свободата, за да пребъде България и думите на 
Георги Бенковски: ,,Моята цел е постигната вече! В 

сърцето на тирана аз отворих такава люта рана, която 
никога няма да заздравее!“, каза пред съгражданите си 
кметът на общината Мадлена Бояджиева.  
Да сведат глава пред паметта и делото на Бенковски на 
заря-проверката бяха още  народният представител 
Иван Миховски, зам.-областният управител Бойко Пъ-
дарски, полк. Петър Банков – Командир на Военновъз-
душна учебна база ,,Георги Бенковски“ - Долна Митро-
полия. Тетевенци, които бяха изпълнили площада, по-
четоха загиналите за Свободата на България. 
Преди събитието Каракачанов откри изложба ,,Кан 
Тервел – спасителят на Европа от исляма“. Това е пър-
вата изложба от поредицата предстоящи мероприятия, 
посветени на 1300 годишнината от победата над ара-
бите, която се проведе със съдействието на Национал-
ния комитет по честванията Димитър Димитров. 
Българският кан Тервел, известен и като Св. Крал Три-
велий и Преподобний Св. Теоктист, е пример за служе-
щите му воини и заедно отстояват християнската същ-
ност и обезпечават християнското бъдеще на Европа 
преди 1300 години. За пазителя на балканските граници 
патриарх Никифор пише:,,На владетеля на българите 
Тервел… Юстиниян изразява голяма почит… провъз-
гласява го за цезар… и народа коленичи и пред два-
мата.“ По време на битката при Босфора, останала като 
най–съкрушителното поражение в мюсюлманската 

история, водеща до своеобразно европейско обединя-
ване, именно Тервел е дейният препъни камък. Една 
наистина интересна личност в българската история. 
Прекрасен дипломат, стратег и съзидател. Той е единс-
твеният български и първият въобще човек извън Ви-
зантийската империя, който получава титлата „кесар”, 
която е втора в империята и запазена за престолонас-
ледника, направила българския владетел практически 
равен на василевса. Нашата България се превръща във 
водеща европейска сила и втори образователен център, 
поясни Каракачанов. 
До изложбата, посветена на кан Тервел беше изложена 
и изложба на тема ,,Светът за българския воин“. 



ЗАМ.-ОБЛАСТНИЯТ УПРАВИТЕЛ ИЛИЯН ТОДОРОВ  
УЧАСТВА В БОТЕВИТЕ ДНИ В КОЗЛОДУЙ  

 
По покана на Маринела Николова - кмет на община Козлодуй, зам.-областният управител Илиян 
Тодоров бе сред официалните гости на Ботевите дни в Козлодуй, когато поклоници от цялата страна 
тръгнаха по 120-километровия Ботев път на Свободата, за да достигнат жертвения връх „Околчица“. 
Най-мащабната патриотична, туристическа инициатива се организира всяка година от Областна 
администрация – Враца, Български туристически съюз, Министерство на образованието и науката с 
помощта на кметовете на общини Козлодуй, Мизия, Борован, Враца, областните управители и 
началниците на Регионални управления на образованието в страната и се финансира от 
Правителството на Република България. 
Почетен патрон на проявата през 2018 г. е председателят на Народното събрание Цвета Караянчева. В 
72-рия Национален туристически поход „По пътя на Ботевата чета – Козлодуй-Околчица, 2018“ се 
включват 1166 участници - ученици и учители от общините Враца, Козлодуй, Борован, Бяла Слатина, 
Роман, Гоце Делчев, Петрич, Сандански, Айтос, Велико Търново, Видин, Габрово, Кърджали, 
Кюстендил, Ловеч, Плевен, Пловдив, София, Стара Загора и Ямбол, студенти и граждани от цяла 
България.  
Маринела Николова – кмет на Община Козлодуй, Цвета Караянчева – председател на Народното 
събрание и Малина Николова – областен управител на област Враца откриха тържествено 72-рия 
поход в Ботев парк, на мястото, където Ботевата чета остави вечен отпечатък на синовна обич с 
целувка и клетва за свобода. 
В обръщението си към участниците в похода областният управител на Враца изказва благодарност и 
признателност към тях. „Скъпи Ботеви поклонници, пред Вас е пътят на признателността, който сля 
завинаги тихия Дунав с бунтовния Балкан, като образ на свещена земя, молитва за свобода, 
саможертвена любов и национална независимост. По него минават само посветените, само избраните, 

само вярващите в думите „Жив е той, жив е!“. Тези избрани са поколения истински българи, които не можем да посочим с числа, тези посветени и вярващи днес сте Вие. Следвайте достойно 
стъпките на Ботевите четници, оставете ярка следа от най-патриотичната и мащабна туристическа инициатива в Европа, пейте песните на Войводата, изричайте заветните му думи и ще ставате 
все по-силни и близки до него и тези, които той поведе към Голготата на безсмъртието! Изпращам Ви с топлите чувства на цяла България, с вярата, че трудностите няма да надделеят над 
синовната Ви обич към Ботевото дело и Родината, с пожеланията за здраве и сили, с мисълта, че Вашият жизнен път ще се слее завинаги с този на революционния гений, национален герой и 
безсмъртен син на отечеството – Христо Ботев! На добър час!“, каза Малина Николова. 
Илиян Тодоров се включи в церемонията по поднасяне на цветя и гледа възстановката на кораба „Радецки”.  

 
ВИЦЕПРЕМИЕР, МИНИСТЪР И ОБЛАСТЕН 
УПРАВИТЕЛ  
ПОЧЕТОХА БЕНКОВСКИ В М. КОСТИНА  

 
Вицепремиерът и министър на отбраната Красимир Каракачанов, 
министърът на регионалното развитие и благоустройството 
Николай Нанков, областният управител Георги Терзийски и 
заместникът му Бойко Пъдарски, много жители и гости почетоха 
паметта на Бенковски и сподвижниците му, както и 142-та 
годишнина от Епилога на Априлското въстание в м. Костина край 
тетевенското село Рибарица.  
,,Намираме се на мястото, пропито с кръвта на един от най-
големите революционери и водач на Априлското въстание Георги 
Бенковски. Свободата, която имаме днес, ние българите дължим на 
безстрашието на Бенковски и неговите съратници. Главата е 
отсечена, но мислите и делата никога не ще се покосят!“, каза в 
словото си кметът на общината Мадлена Бояджиева.  
Клетва пред паметта на Гаврил Груев Хлътев, останал в историята 
под името Бенковски, и героите от Априлското въстание 1876 г. положиха възпитаниците от 
СУ „Георги Бенковски“ – Плевен. След поднасянето на венци и цветя пред паметника на 
войводата, представители на клуб „Традиция“ пресъздадоха последните минути от живота на 
водача на Априлското въстание. 

Георги Бенковски е убит след предателство, пронизан от 
куршум. Великият българин е предаден от дядо Вълю и загива в Тетевенския балкан, край река 
Костина. Като доказателство за неговата смърт, главата му е отрязана и изпратена в София, 
като преди това е измита в „Кървавото кладенче“, което се намира в близост до лобното му 
място, разказваха си историята едно децата, участвали в поклонението.  

 



 
ГЕОРГИ ТЕРЗИЙСКИ УЧАСТВА ВЪВ ВТОРАТА ДИСКУСИЯ  
„МАГИСТРАЛА „ХЕМУС” - ВЪЗРАЖДАНЕ НА БЪЛГАРСКИЯ 
СЕВЕР”  

 
Областният управител Георги 
Терзийски участва във втората 
дискусия „Магистрала „Хемус” - 
възраждане на българския Север”, 
която се проведе във Велико Търново.  
АМ „Хемус“ ще бъде завършена до 
началото на 2024 г. На база 
проведените процедури успяхме да 
съкратим сроковете и строителството й 
ще приключи с една година по-рано от 
определения през миналата година 
срок. Това обяви министърът на 
регионалното развитие и 
благоустройството Николай Нанков и 
се ангажира до края на 2021 г. да бъдат 
завършени нови 160 км от 
магистралата. 
Магистралите и скоростните пътища не 
се изграждат само, за да свързват две 
населени места. Те осъществяват бърз, 
качествен и сигурен достъп от 
надрегионално значение, коментира 
министърът и подчерта, че „Хемус“ е 
не просто проект, който се изпълнява 
според ангажиментите в управленската 
програма на правителството, но и 
според поетите към хората от Северна 
България. 
Николай Нанков напомни, че вече 

започна строителството на нови 9,3 км в участъка от Ябланица до п.в. „Боаза“ от 
дългата общо 420 км магистрала, от която в момента са в експлоатация 170 км. 
Индикативният срок за завършването на този участък е 2 години, но имаме 
уверението на строителите и на Агенция „Пътна инфраструктура“, че ще бъде 
съкратен на година и шест – седем месеца, съобщи Николай Нанков. 
От думите на регионалния министър стана ясно, че вече приключва проектирането на 
52-километровия участък от п.в. „Боаза“ до разклона за Плевен и Ловеч. Проектът 
предвижда удължаване на трасето с 2 км, но ще бъдат спестени около 200-300 млн. 
лв. от държавния бюджет. Очакваме тръжните процедури за избор на строител да 
стартират през месец август и още в рамките на 2020 г. тези 52 км да бъдат изцяло 
изградени, изрази увереността си той. 
Предвиждаме през месец август да стартира търг за инженеринг за други 85 км от 
магистралата – от разклона за Плевен и Ловеч до разклона за Русе и Велико Търново, 
каза още Николай Нанков и допълни, че се очаква този участък да е готов през 2021 
г. Така до края на 2021 г. от магистрала „Хемус“ е реалистично да бъдат завършени 
общо около 160 км, подчерта той. 
В най-изостанала фаза като процедури е 90-километровият участък от магистралата 
от разклона за Русе и Велико Търново до п.в. „Буховци“, но след като проектът 

премине през всички 
нормативни процедури по 
устройствено планиране, 
екологични и вещни 
процедури, той може да 
бъде завършен до 
началото на 2024 г., 
посочи министърът. Той 
допълни, че до два – два и 
половина месеца се очаква 
да стартира реалното 
строителство и на най-
западния участък от 16,3 
км на магистралата – 
между пътните възли 
„Буховци“ и 
„Белокопитово“. 
Пред медии министър 
Нанков коментира, че през 
тази и следващата година, поетапно според възможностите на бюджета, приоритетно 
ще бъдат ремонтирани съоръженията по протежение на  европейските транспортни 
коридори, които са най-натоварените в страната. Разчитаме не само на бюджета на 
АПИ, но и на преизпълнение на държавния бюджет като през миналата година. От 
средата на 2019 г., когато въведем тол системата, ще имаме достатъчен ресурс да 
направим ударно до края на годината онези ремонти, които няма да успеем през тази, 
посочи министърът. 
През тази ще бъдат довършени две тунелни тръби на АМ „Хемус“ – „Витиня“, която 
беше ремонтирана частично през 2017 г., и „Ечемишка“, както и три мостови 
съоръжения. Според възможностите на бюджета през тази и следващата година ще 
бъдат ремонтирани още тунелите „Траянови врата“ на АМ „Тракия“ и намиращите се 
на територията на Велико Търново. Очаква се строителните работи по тях да 
започнат още тази есен. Сега приключваме проектите и започваме с реално 
строителство след около 1-2 месеца. Вече се работи по тунела на обходния път на 
Ловеч. Готов е техническият проект за ремонта с бюджетни средства на тунел 
„Кривия“ на път Е-79 в Кресненското дефиле, съобщи още регионалният министър. 



ПРИЕТАТА НАЦИОНАЛНА ЗДРАВНА КАРТА ПО-БЛАГОПРИЯТНА ЗА ОБЛАСТ ЛОВЕЧ ОТ ПРЕДВАРИТЕЛНИЯ ПРОЕКТ НА МЗ 
 

Обнародваната в Държавен вестник 
Националната здравна карта в опре-
делена степен е по-благоприятна за 
област Ловеч, в сравнение с предва-
рителния проект на НЗК, но не съот-
ветства напълно на предложената от 
Областната комисия. Промяната бе 
постигната след проведени разговори 
както в рамките на заседание на Об-
ластната комисия на 23 май за пред-
приемане на действия по промяна на 
проекта за област Ловеч, така и след 
това при проведените разговори на 
областния управител Георги Терзий-
ски и д-р Анета Винева, и.д. дирек-
тор на РЗИ в МЗ. Там са коменти-
рани изразените от болници в обла-
стта опасения за свиване на дейно-
сти, което ще затрудни издръжката 
на лечебните заведения, което пък 
ще доведе до невъзможността им да 
предоставят добро здравеопазване на 
гражданите.  
След проведена среща на Терзийски 
с председателя на здравната комисия д-р Даниела Дариткова и експерти в Министер-
ство на здравеопазването е постигнато увеличение на броя на леглата за активно 
лечение с 26, като е редуциран броят им от трето ниво на компетентност, които се 
планират на регионално ниво, а е увеличен броят на леглата с първо и второ ниво на 
компетентност, съобразено с предложенията на Областната комисия. Взети са пред-
вид и допълнителните становища на Областната комисия относно белодробните ле-

гла, което ще позволи по-адекватно 
разпределение между лечебните 
заведения предвид наличието на 
Специализирана болница за активно 
лечение на белодробни болести и 
туберкулоза в Троян. Увеличен е и броят 
на хирургичните легла с първо ниво на 
компетентност, което ще допринесе за 
по-пълно задоволяване потребностите от 
хирургична помощ основно  в община 
Луковит, тъй като именно в МБАЛ-
Луковит хирургичното отделение е 
единствено с определено първо ниво на 
компетентност. Увеличен е и броят на 
акушеро-гинекологичните легла, предвид 
изключително малкия им брой в 
предварителния проек на НЗК.  
Броят на специалисти по определени 
медицински специалности в извънболни-
чната помощ в публикуваната НЗК 
остава непроменен в сравнение с проекта, 
с изключение на повишения брой специа-
листи по кардиология, очни болести, 
клинична лаборатория, микробиология  и 

образна диагностика. 
Разбирам страховете и желанията на различните общини. Към момента предложени-
ята, направени след поредица от заседания на Областната комисия по изготвяне на 
областна здравна карта не са абсолютно изпълнени, но е спазена методиката при 
определяне обема на дейности. Както подчерта и министър Ананиев, НЗК не се из-
мерва в болнични легла, а в извършените от лечебните заведения дейности. Предиз-

викателс-
тво е за 

болни-
ците да 
осигурят 

повече 
добри 

специали-
сти, оттам 

повече 
дейности 

и повече 
средства 

за здраве 
в област 

Ловеч, 
комен-

тира об-
ластният 

управител
  

Георги Терзийски е единственият местен политик, 
който от първия ден на встъпването си в длъжност 
ежедневно и целенасочено работи за спасяване на 
Ловешката болница и нейното стабилизиране и 
единственият местен политик, който е гледал и гледа 
ловешките медици в очите!  



 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Отпуснати са близо 24 млн. 
лв. за работа с деца и 
ученици от уязвими  
групи и за кариерно 

ориентиране и 
консултиране 

 
Правителството отпусна по 
бюджетите на общините 23 905 144 
лв. Средствата са предвидени в 
бюджета на Министерството на 
образованието и науката за работа с 
деца и ученици от уязвими групи и за 
кариерно ориентиране и консултиране 
на ученици. 
По-голямата част от сумата – 22 538 
760 лв., е за детските градини и 
училищата, в които има деца от 
уязвими групи. С тях се осигурява 
финансов ресурс за реализиране на 
по-ефективни мерки за подпомагане 
на достъпа до образование и 
предотвратяване на риска от отпадане 
от системата на предучилищното и 
училищното образование. 
Средствата за кариерно ориентиране и 
консултиране на ученици са 1 366 384 
лв. и се предоставят на центрове за 
подкрепа за личностно развитие. С тях 
ще бъдат подпомогнати дейности за 
кариерно ориентиране на учениците 
чрез стимулиране развитието на 
личностните им качества и 
придобиването на социални 
компетентности. 
 

Одобрени са 13 800 000 лева  
за достъп до електронни  
научни бази данни и за  

насърчаване  
на научните изследвания 
 

Правителството одобри отпускането на 13,8 
милиона лв. допълнително по бюджета на 
Министерството на образованието и науката. 
Средствата са предвидени в централния бюджет 
за националния абонамент за закупуване на архив 
и достъп до електронни бази данни, съдържащи 
пълнотекстови научни списания и публикации, 
книги и референтни издания, както и за 
обезпечаване на дейности за насърчаване на 
научни изследвания чрез финансиране на 
конкурсен принцип. 
Целта на финансирането е да бъде гарантиран 
достъпът на научните организации до 
наукометричните, реферативните и 
пълнотекстовите бази данни на издателство 
Елзевиер (Elsevier), да се осигури финансиране за 
разработването на програми и организиране на 
конкурси за насърчаване на фундаменталните и 
приложните изследвания в системата на висшето 
образование и науката. 
От средствата 5,8 милиона лева ще бъдат 
изразходвани за осигуряване на достъп до 
информацията в електронната база данни Science 
Direct, реферативната база данни Scopus и 
аналитичната платформа SciVal, собственост на 
издателство Elsevier. Останалите осем милиона 
лева ще бъдат изразходвани за конкурси за 
насърчаване на научни изследвания от Фонд 
,,Научни изследвания“. 
 

Държавата гарантира 50 млн. лв. 
за студентски кредити през 2019 г. 

 
Правителството одобри общ размер на държавните 
гаранции, които могат да се издават през 2019 г. по 
Закона за кредитиране на студенти и докторанти, в 
размер до 50 млн. лева. Средствата ще бъдат планирани в 
закона за държавния бюджет за следващата година. 
Основна цел на програмата за студентско кредитиране е 
създаването на условия за свободно развитие на висшето 
образование, както и за достъп до висше образование 
чрез споделяне на финансовите отговорности между 
потребителите и държавата. Министърът на 
образованието и науката подписва от името на 
правителството споразумения за издаване на държавна 
гаранция с банки, сключили типов договор с МОН за 
кредитиране на студенти и докторанти. 

Осигурени са средства за заплати 
за болниците във Враца и Ловеч 
 
Правителството одобри допълнителни плащания 

по бюджета на Министерството на здравеопазването за 
предоставяне на безлихвена възмездна финансова помощ 
на МБАЛ „Христо Ботев” АД, гр. Враца, и МБАЛ „Проф. 
д-р Параскев Стоянов” АД, гр. Ловеч, в размер до 2 223 
113 лв. Средствата са предназначени за погасяване на 
неразплатени разходи за персонал. Предвижда се двете 
лечебни заведения да възстановят предоставените 
средства на месечни вноски в срок до 10 декември 2019 
година. 

Решението съответства и изпълнява политиката 
на правителството за подобряване функционирането и 
контрола на здравната система в страната и 
повишаването на качеството на медицинската помощ. 
 



Салдото по КФП към края 
на първото тримесечие 

е положително в размер на 
592,7 млн. лв. 

 
Министерският 

съвет одобри вне-
сената от минис-
търа на финансите 
информация за 
касовото изпълне-
ние на държавния 
бюджет и на осно-
вните показатели 

на консолидираната фискална програма за първото три-
месечие на 2018 г. Тя е изготвена в изпълнение на чл. 
135, ал. 1 на Закона за публичните финанси, на база на 
месечните отчети за касовото изпълнение на първосте-
пенните разпоредители с бюджет. 
По данни от месечните отчети салдото по КФП на ка-
сова основа към месец март е положително в размер на 
592,7 млн. лв. (0,6% от прогнозния БВП) и се формира 
от излишък по националния бюджет в размер на 880,2 
млн. лв. и дефицит по европейските средства в размер 
на 287,6 млн. лева. Основните фактори за формиране 
превишението на приходите над разходите към месец 
март са добрите параметри по изпълнението на данъч-
ните и осигурителните приходи по националния бю-
джет. 
Постъпилите приходи и помощи по КФП са в размер на 
9 218,8 млн. лв. или 24,1% от годишните разчети. Съпо-
ставени със същия период на предходната година, данъ-
чните и неданъчните приходи нарастват с 621,1 млн. лв. 
(7,3%), докато постъпленията от помощи са по-ниски. 
Общата сума на данъчните постъпления, вкл. приходите 
от осигурителни вноски, възлиза на 7 828,6 млн. лв., 
което представлява 25,1% от планираните за годината 
приходи. Съпоставено с данните към месец март 2017 
г., данъчните постъпления нарастват номинално със 
7,4% (539,8 млн. лева). Приходите от преки данъци са в 
размер на 1 453,2 млн. лв. или 25,2% от предвидените в 
разчетите за годината, като спрямо същия период на 
предходната година нарастват със 122,4 млн. лева 
(9,2%). Приходите от косвени данъци са в размер на 3 
829,3 млн. лв., което е 25,3% от разчетите за годината. 
Съпоставено с данните към март 2017 г., постъпленията 
в групата нарастват със 115,3 млн. лв. (3,1%). Постъп-
ленията от ДДС са в размер на 2 561,3 млн. лв. или 
26,2% от планираните. Размерът на невъзстановения 

ДДС към 31.03.2018 г. е 70,8 млн. лева. Приходите от 
акцизи възлизат на 1 195,6 млн. лв. (23,2% от разчете-
ните за годината). Постъпленията от мита са 63,8 млн. 
лв. или 33,5% от разчета за годината. Постъпленията от 
други данъци (вкл. имуществени данъци и др. данъци 
по ЗКПО) са в размер на 330,0 млн. лв. или 30,1% из-
пълнение на годишните разчети. Приходите от соци-
ално и здравноосигурителни вноски са 2 216,1 млн. лв., 
което представлява 24,3% от разчетените за годината. 
Съпоставено със същия период на предходната година, 
приходите от осигурителни вноски нарастват номи-
нално с 14,6% (282,2 млн. лева). Неданъчните приходи 
са в размер на 1 254,1 млн. лв., което представлява 
26,7% изпълнение на годишните разчети. 
Приходите от помощи са в размер на 136,2 млн. лева. 
Разходите по КФП (вкл. вноската на България в бю-
джета на ЕС) към март 2018 г. възлизат на 8 626,2 млн. 
лв., което е 21,9% от годишните разчети. За сравнение, 
разходите по КФП за същия период на 2017 г. бяха в 
размер на 7 780,6 млн. лева. Номиналното нарастване се 
дължи както на по-високия размер на разходите по на-
ционалния бюджет, така и на нарастването на разходите 
по сметките за средствата от Европейския съюз. Ръстът 
на разходите спрямо същия период на 2017 г. е основно 
поради по-високия размер на социалните плащания, 
свързан с базов ефект при разходите за пенсии от уве-

личението им от юли 2017 г. и увеличението на две 
стъпки през 2017 г. на размера на минималната пенсия 
(от юли и октомври), по-високи разходи за персонал 
(основно поради увеличението на възнагражденията на 
педагогическия персонал в системата на средното обра-
зование) и нарастването на капиталовите разходи (осно-
вно по сметките за средства от ЕС). 
Нелихвените разходи са в размер на 7 939,6 млн. лв., 
което представлява 21,3% от годишните разчети. Теку-
щите нелихвени разходи към март 2018 г. са в размер на 
7 378,6 млн. лв. (23,7% от разчета за годината), капита-
ловите разходи (вкл. нетния прираст на държавния ре-
зерв) възлизат на 554,1 млн. лв. (9% от разчетите към 
ЗДБРБ за 2018 г.). Предоставените текущи и капиталови 
трансфери за чужбина са в размер на 6,9 млн. лв. Лих-
вените плащания са в размер на 378,4 млн. лв. или 
52,4% от планираните за 2018 година.  
Частта от вноската на България в бюджета на ЕС, из-
платена към 31.03.2018 г. от централния бюджет, въз-
лиза на 308,2 млн. лв., което е в изпълнение на действа-
щото към момента законодателство в областта на собс-
твените ресурси на ЕС. 
Размерът на фискалния резерв  към 31.03.2018 г. е 10,1 
млрд. лв., в т.ч. 9,5 млрд. лв. депозити на фискалния 
резерв в БНБ и банки и 0,6 млрд. лв. вземания от фон-
довете на ЕС за сертифицирани разходи, аванси и други. 



 

 
БОРИСОВ И МЕРКЕЛ ЗА СРЕЩАТА В СОФИЯ: ХОРАТА ОТ 

ЗАПАДНИТЕ БАЛКАНИ 
 ОЧАКВАТ ОТ НАС КОНКРЕТНИ ДЕЙСТВИЯ И РЕАЛНИ 

РЕЗУЛТАТИ 
 
Министър-председателят Бойко Борисов 
и канцлерът на Германия Ангела Меркел 
обсъдиха предстоящата среща на върха в 
София за Западните Балкани. Двамата 
разговаряха в Аахен след участието им в 
церемонията по връчването на 
международната награда „Карл Велики“. 
Ангела Меркел определи като 
категоричен успех действията на 
премиера Борисов за приобщаването на 

страните от региона към Европейския съюз. „Темата Западни Балкани не беше лесен 
приоритет, но ти, Бойко, се справи прекрасно и трябва да останеш медиатор по тази 
тема“, заяви канцлерът. 
Премиерът Борисов подчерта, че страната ни ще продължи да работи активно, за да 
остане свързаността на страните от региона приоритет и при следващите 
председателства. По думите му, въпреки напрежението между някои държави по 
отделни въпроси, техните лидери осъзнават голямата цел – Европейския съюз. 
Министър-председателят отбеляза важността на транспортната, инфраструктурната и 
дигитална свързаност на страните от региона, за да бъдат осигурени стабилността и 
просперитета в цяла Европа. „За мен това трябва да правим - хората от тези държави 

да усетят, че ЕС и ние сме с тях”, 
каза Бойко Борисов. Германският 
канцлер сподели напълно 
мнението на българския премиер, 
че хората от Западните Балкани 
очакват и искат конкретни и 
реални неща за подобряване на 
живота им. 
В разговора премиерът постави 
въпроса за спорните предложения 
на Европейската комисия в Пакета „Мобилност“, засягащи българските транспортни 
превозвачи. Той посочи, че транспортният сектор у нас създава 15% от БВП и 
страната ни ще губи 16 милиарда лева годишно, ако бъдат приети предложенията за 
нови регулации. Борисов подчерта, че от тях ще бъдат засегнати над 100 хиляди 
български семейства, а голяма част от бизнеса, който в основната си част е малък и 
среден, ще бъде доведен до фалит. Министър-председателят каза също, че е поставил 
въпроса по-рано днес и на президента Макрон, с когото са се разбрали да го обсъдят 
по-подробно в телефонен разговор. 
Канцлерът Меркел изрази разбиране за притесненията на българската страна и 
посочи, че трябва да се намери приемливо решение за всички държави в ЕС. 

 
ПРЕМИЕРЪТ БОЙКО БОРИСОВ И ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ НА ЕВРОПЕЙСКАТА СМЕТНА ПАЛАТА  
ОБСЪДИХА ЕФЕКТИВНОСТТА ОТ ПРЕДПРИСЪЕДИНИТЕЛНИТЕ ФОНДОВЕ ЗА ЗАПАДНИТЕ БАЛКАНИ 
 

Ефективността на средствата от 
предприсъединителните фондове за страните от 
Западните Балкани в контекста на тяхното 
приобщаване обсъдиха министър-председателят 
Бойко Борисов и председателят на Европейската 
сметна палата Клаус-Хайнер Лене на среща в 
Министерския съвет. 
Европейската перспектива на западнобалканските 
държави е от ключово значение за стабилността и 
сигурността в региона. Затова е важно да се 
инвестира сериозен финансов ресурс, който да 
подпомогне политики като утвърждаване на 
върховенството на закона, административната 

реформа, околната среда, инфраструктурата в тези страни, заяви премиерът Борисов. 
Той подчерта, че за евроатлантическия път на страните от Западните Балкани е 

необходима европейска подкрепа, за да се засили регионалното сътрудничество във 
всички сфери. 
 Близо 17 млрд. лв. са отпуснати за периода 2007-2020 г. като предприсъединителна 
помощ за страните от Западните Балкани. Европейската сметна палата отчита, че 
като цяло тези средства се изразходват ефективно, въпреки някои недостатъци на 
националните органи, и са подкрепили стартиралите в тези държави реформи. Клаус-
Хайнер Лене препоръча по-нататъшна подкрепа на регионалното сътрудничество и 
използването на политическия диалог за постигане на резултати, особено в областта 
на върховенството на закона и публичната администрация. 
Председателят на ЕСП поздрави премиера Борисов за активната му роля за процеса 
на интеграция на страните от Западните Балкани и изрази очакване за положителни 
резултати след срещата на върха тази седмица в София. 
Клаус-Хайнер Лене и българският представител в ЕСП Илиана Иванова са в София 
за участие в конференция, организирана в рамките на Българското председателство 
на Съвета на ЕС. 



 
МАРИАНО РАХОЙ:  

ИСПАНИЯ ПОДКРЕПЯ ВСИЧКИ МЕРКИ, КОИТО  
ДОПРИНАСЯТ ЗА РАЗВИТИЕТО И СТАБИЛНОСТТА НА ЗАПАДНИТЕ БАЛКАНИ 

  
Министър-пред-

седателят на 
Испания Мари-
ано Рахой даде 
висока оценка на 
председателство 

на Съвета на ЕС 
и го определи 
като едно от най-
успешните. На 
пресконференция 
след срещата си с 
премиера Бойко 

Борисов той заяви, че темите в европейския дневен ред 
са от огромно значение за бъдещето на Европа и 
България посредничи за намиране на решения по най-
добрия начин. „В Испания и в други държави сме 
впечатлени от усилията на българското правителство по 
въпросите, които засягат всички европейски граждани, 
сред които и тези, свързани с Брекзит, бъдещето на 
Европа“, каза премиерът на Испания. 

Премиерът Бойко Борисов посочи, че двамата са обсъ-
дили обстойно и основния приоритет на Българското 
председателство. Той е запознал Рахой какво се прави 
по въпросите със Западните Балкани и целта, която е 
поставена - "Балканите да се превърнат в строителна 
площадка", за да може този регион да стане добро място 
за живот, туризъм и бизнес. Коридорите 4, 8 и 10 са 
приоритет, както и ж. п. коридорите, пристанищата и 
изграждането на дигиталната инфраструктура, допълни 
българският премиер. Борисов изрази очакване, че и 
Испания, която не признава Косово, ще подкрепи тези 
усилия, защото това ще е добре за цяла Европа. 
Въпреки решението на испанското правителство преми-
ерът на страната да не участва в Срещата на върха в 
София, Рахой посочи, че страната му винаги е поддър-
жала конструктивна позиция по отношение на този 
регион декларира подкрепа за всички мерки, които доп-
ринасят за развитието и стабилността на Западните 
Балкани. Той изтъкна, че страната му високо цени уси-
лията и усърдието, с което работи Бойко Борисов по 
всички тези въпроси. Според него всичко това ще доп-

ринесе за подобряването на условията на живот в реги-
она и българският премиер може да разчита на помощта 
на Испания. 
 
Мариано Рахой е на двудневно посещение в страната ни 
по покана на българския си колега. В разговорите си те 
обсъдиха още развитието на двустранните отношения, с 
акцент върху икономическите връзки и полицейското и 
съдебното сътрудничество, сътрудничеството в рамките 
на ЕС, бъдещата многогодишна финансова рамка, пре-
дизвикателствата на международната политика и други 
теми от взаимен интерес. 
Премиерът на Испания декларира подкрепа на минис-
тър-председателя Борисов по отношение на кохезион-
ната политика, която по думите му трябва да продъл-
жава да е основен стълб в европейската интеграция. 
Други важни политики според Рахой са тези, свързани 
дигиталните технологии, околната среда и миграцион-
ната криза. Във връзка с евродирективата за междуна-
родните превози той призова за приемането на разумни 
решения. 

 
 
ПРЕМИЕРЪТ БОЙКО БОРИСОВ  
СЕ СРЕЩНА С ПРЕДСЕДАТЕЛЯ НА ЕП  
АНТОНИО ТАЯНИ 
 
Премиерът Бойко Борисов се срещна с председателя на Европейския 
парламент Антонио Таяни, който е в София за Срещата на върха ЕС-
Западни Балкани. 
Борисов посочи, че присъствието на Таяни е голямо уважение както 
за България, така и за страните, които ще са във фокуса на 
обсъжданията от европейските лидери днес и утре. Той каза, че 
разчита на подкрепата на Европейския парламент темата за 
развитието на страните от региона да остане сред приоритетните 
политики и след края на Българското председателство на Съвета на 
ЕС. 
Председателят на ЕП поздрави българския премиер за успешното 
провеждане на председателството и приветства работата на 
България за фокусиране на вниманието върху Западните Балкани. 
Антонио Таяни потвърди ангажимента на парламента да подкрепя 
европейската перспектива на държавите, да насърчава диалога 
между тях и провеждането на необходимите реформи. 

 



 
ЕС ПОТВЪРДИ ПОДКРЕПАТА СИ ЗА ЕВРОПЕЙСКАТА  

ПЕРСПЕКТИВА НА ЗАПАДНИТЕ БАЛКАНИ 
 

 
С декларация, която потвърждава недвусмислената подкрепа за европейската 
перспектива на Западните Балкани, завърши Срещата на върха в София, събрала 
ръководителите на Европейския съюз и на неговите държави-членки и партньорите 
от Западните Балкани. За да бъде ускорено подобряването на живота на гражданите в 
областта на свързаността и сигурността ЕС стартира и приоритетна програма, която 
предвижда засилване на подкрепата за страните от региона на принципите на 
правовата държава и доброто управление, на ангажимента в областта на сигурността 
и миграцията, на социално-икономическото развитие с акцент върху младите хора, 
увеличаване на свързаността, дигитализацията, както и подкрепа за помирението и 
добросъседските отношения. Изпълнението й ще бъде финансирано от ЕС и от 
международни финансови институции. 

Единственото спасение за Европейския съюз е да сме единни, заяви министър-
председателят Бойко Борисов на заключителната пресконференция след Срещата на 
върха ЕС – Западни Балкани, чийто домакин беше. Той определи като ползотворна 
дискусията между лидерите на държавите членки и на страните от региона и 
подчерта, че всички са препотвърдили евроатлантическия път на западнобалканските 
държави и необходимостта от транспортна, газова и дигитална свързаност. 
Няма план Б за страните от Западните Балкани, те са интегрална част от Европа и 
тяхното място е в нашата общност, заяви и председателят на Европейския съвет 
Доналд Туск. Той отбеляза, че целта на срещата не е била да дава дати за приемане в 
Съюза и че членството се постига след като бъдат изпълнени критериите и условията 
за това. Заедно с председателя на Европейската комисия Жан-Клод Юнкер, с когото 
представляваха ЕС на форума, Туск благодари на Бойко Борисов за отличната 
организация на срещата и за възможността да бъдат обсъдени конкретни 
ангажименти в широк формат. Българският премиер подчерта задоволството си от 
факта, че София е дала възможност за диалог между страни с открити въпроси 
помежду им. След срещата България и Сърбия подписаха декларация в подкрепа на 
ангажимента за изграждане на междусистемна газова връзка. Предвижда се тя да 
бъде въведена в експлоатация най-късно до май 2022 г. Подписан беше и 
меморандум за разбирателство между Сърбия и Европейската инвестиционна банка. 
Комисията и шестте страни от Западните Балкани подписаха Декларация за 
дигиталния дневен ред в региона. 

  
МИНИСТЪР-ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ БОЙКО БОРИСОВ ПРОВЕДЕ  
СРЕЩИ С ПРЕМИЕРИ НА СТРАНИ ОТ ЗАПАДНИТЕ БАЛКАНИ 
 
Министър-председателят Бойко Борисов проведе двустранни срещи с лидери на държавите от 
Западните Балкани след откриването на Виенския икономически форум в София. Премиерите на 
Сърбия, Република Македония, Черна гора, Албания и Косово – Ана Бърнабич, Зоран Заев, 
Душко Маркович, Еди Рама и Рамуш Харадинай, бяха единодушни, че вчерашната среща с 
лидерите на ЕС е дала силна подкрепа от страните членки за европейската перспектива на 
Западните Балкани. 
Лидерите благодариха за усилията на България и за личната ангажираност на министър-
председателя Бойко Борисов за поставянето на дълго отлаганата тема „Западни Балкани“. По 
време на разговорите беше дадена положителна оценка на резултатите от Срещата, а Софийската 
декларация бе определена като добра основа и предпоставка за необратимостта на европейския 
път за страните. 
На срещата между премиерите Борисов и Бърнабич фокусът на разговора беше поставен върху 
значението и ефектите от осъществяването на проектите за свързаност на Балканите. Посочено 
бе, че новата инфраструктура, транспортните коридори и добрата дигиталната свързаност са от 
ключово значение не само за шестте страни от региона, но и за развитието на целия континент.
Възможностите за реализирането на проектите беше обсъдено и с премиера на Косово Рамуш 
Харадинай. Министър-председателят Борисов акцентира върху това, че свързаността, добрата 
икономика и повишаването на стандарта на живот за хората в региона ще донесе и мир. 
„Спокойствието на Балканите е изключително важно за Европа и всички ние трябва да 
работим за разбирателството между отделните народи“, каза Борисов. Той посочи и че на 
Балканите няма малки и големи държави и най-важно е да се повиши БВП на целия регион. 
„По това се определя колко сме добри“, допълни българският премиер. „България е пример за 
нас и ние следваме това, което правите“, каза Рамуш Харадинай. 

 
По време на среща между Бойко Борисов и министър-председателя на Република Македония 
Зоран Заев беше посочено, че подписаният между страните ни договор за добросъседство през 
миналата година е стимулирал интереса и процеса на изграждане на доверие към региона. 



 
…ИЗ 
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ГАЛЕРИИ 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
5500 Ловеч, ул.“ Търговска”43,  тел. 068/600003, факс 068/600166 

www.lovech.government.bg ; E – mail: governor@lovech.government.bg 


